
Výroční zpráva AC Moravská Slavia Brno, spolek 

za rok 2023 
 

 

A. Plnění usnesení valné hromady ze dne 30.března 2023 (Schválení výroční zprávy 

2022, schválení účetní závěrky 2022 a rozhodnutí o uhrazení ztráty z rezervního fondu 

klubu, plán činnosti 2023, schválení druhů, výše a splatnosti členských příspěvků). 

 

 

Řádná valná hromada se uskutečnila 30.března 2023. Schválila Výroční zprávu AC Moravská 

Slavia Brno, spolek za rok 2022, projednala a schválila účetní závěrku za rok 2022 a rozhodla 

o vypořádání ztráty vykázané za rok 2022. Valná hromada dále projednala a schválila plán 

činnosti na rok 2023. Valná hromada nakonec rozhodla o sazbách členských příspěvků na 

kalendářní rok 2024 a na školní rok 2023/24. Všechna tato usnesení valné hromady byla 

splněna. Schválený plán práce byl v naprosté většině v něm obsažených bodů splněn. 

Nesplněn zůstal záměr opravit střechu a fasádu objektu šaten. Ten byl pro nedostatek financí 

přesunut na rok 2024. 

 

 

B. Údaje o sportovní a tělovýchovné činnosti, údaje o sportovních výsledcích členů podle 

věkových kategorií 

 

V roce 2023 se naši atleti a atletky zúčastnili 4 akcí, při kterých reprezentovali Českou 

republiku. Mezi největší úspěchy patří účast Soni Kouřilové na ME U23 ve finském Espoo, kde 

se v rozběhu na 3000 m př. umístila na 3. místě a postoupila do finále a umístila se celkově 

na 10. místě. Další významnou akcí bylo pro Soňu zařazení do družstva České republiky na 

Mistrovství Evropy družstev 1. divize v polském Chorzóvě, kde běžela 3000 m př. a umístila 

se na 10. místě. Na mezistátní utkání Česká republika - Maďarsko - Slovensko - Slovinsko 

dorostenců a dorostenek v slovinské Ptuji, byla nominována Dominika Bezdíčková na 400 m 

př. (9. místo) a Viktorie Křížová na 400 m (4. místo) a také jako členka štafety 400 – 300 – 200 

– 100 (2. místo). Na mezistátním pětiutkání žactva Slovenska, České republiky, Chorvatska, 

Maďarska a Slovinska ve slovenské Trnavě náš oddíl zastupovali Tomáš Horák na 300 m (2. 

místo) a jako člen štafety 4x300 mix (1. místo) a Bára Brožová na 100 m př.  (1. místo). 

Mezi další reprezentační akce našich atletů patří účast ve výběru Jihomoravského 

kraje na Mezikrajové utkání žactva DNA v Ostravě. Jmenovitě, Barbora Brožová získala za 60 

m pro družstvo 4 body a za skok vysoký 10 bodů, Jan Slavík 9 bodů na 800 m, Ema Fialová 

10 bodů na 800 m, Kateřina Stroblová 9.bodů na 60 m př. a měla podíl na získání 4 bodů ve 

štafetě 5x60 m př., Stela Navrátilová 4 body na 60 m př. a rovněž se podílela na 4 bodech 

štafety 5x60 m př. a David Pella 9 bodů ve skoku dalekém. Na Mezikrajovém utkání Zlínského, 

Jihomoravského, Moravskoslezského a Olomouckého kraje v Olomouci za Jihomoravský kraj 

z našeho oddílu závodili Martin Zeman, který získal 7 bodů na 300 m a 8 bodů jako člen štafety 

4x300 m, Ondřej Stejskal 6 bodů na 100 m př., Lukáš Čumpelík 6 bodů ve skoku o tyči, 5 bodů 

ve vrhu koulí a 4 body jako člen štafety 4x60 m, Barbora Brožová 7 bodů na 100 m př., 6 bodů 

ve skoku vysokém a 4 body jako členka štafety 4x60 m, Kateřina Stroblová 5 bodů na 100 m 

př., 7 bodů na 200 m př. a 4 body jako členka štafety 4x60 m, Ema Fialová 9 bodů na 800 m 

a Valerie Jakubcová 6 bodů ve vrhu koulí.  



 

       Na Mistrovstvích České republiky získali závodníci a závodnice našeho klubu celkem 

15 medailí, 8x zlatou, 6x stříbrnou, 1x bronzovou. Z toho v hale 3 zlaté a 1 stříbrnou a na dráze 

11 medailí – 5 zlatých, 5 stříbrných a 1 bronzovou. Veteráni a veteránky pak přispěli 4 

medailemi - 1 zlatou, 2 stříbrnými a 1 bronzovou. Oproti roku 2022 jsme si o 2 medaile polepšili, 

stále trvá pozitivní trend, kdy se na medailové pozice prosazují závodníci z žákovských a 

dorosteneckých kategorií, bohužel se nám toto zatím nepromítá do starších kategorií jako jsou 

junioři, juniorky případně muži. Oproti roku 2022 se našim závodníkům tolik nedařilo v 

závodech na silnici. 

 

Zlaté medaile 

 

Soňa Kouřilová  ženy     3000 m v hale 

     ženy do 22 let    3000 m př. 

     ženy      3000 m př. 

Viktorie Křížová  dorostenky    400 m v hale 

Fialová Ema   žákyně     800 m v hale 

Tomáš Horák   žáci     300 m 

Lenka Slabáková   veteránky     chůze 5000 m  

Horák, Slavík, Pella, Zeman  žáci     4x300 m (rekord ČR) 

 

Stříbrné medaile 

 

Viktorie Křížová   dorostenky    400 m 

Soňa Kouřilová   ženy     1500 m 

Barbora Brožová  žákyně     100 m př. 

Martin Klvaňa   veteráni    800 m 

Dagmar Dvořáčková  veteráni    1500 m 

Slavík, Horák, Pella, Zeman žáci     4x200 m v hale 

 

Bronzové medaile 

 

Dagmar Dvořáčková  veteráni    800 m 

 

Celkem se různých Mistrovství České republiky v roce 2023 zúčastnilo 55 našich atletů 

a atletek. Největší účast jsme zaznamenali při Mistrovství ČR juniorů, juniorek, dorostenců a 

dorostenek v hale v Ostravě a MČR juniorů, juniorek, dorostenců a dorostenek na dráze v 

Praze, kde startovalo 18 našich atletů a atletek, což je opět více než v loňském roce. Kromě 

medailistů dosáhly na finálová umístění také Barbora Brožová (5. a 8. místo ve skoku vysokém 

a 6. místo na 60 m př. žákyň), Lucie Hudečková (7. a 5. místo na 800 m dorostenek), Hana 

Kielarová (6. a 4. místo na 800 m žen a 4. místo v ženách 20-22 let, 8. místo na 1500 m žen 

a 6. místo v ženách 20-22 let, 5. místo na M ČR v přespolním běhu mílařů), Soňa Kouřilová 

(5. místo na 1500 m žena a 4. místo v ženách 20-22 let), Stela Navrátilová (7. místo na 60 m 

př. žákyň), Lenka Slabáková (4. místo v chůzi na dráze 3000 m), Tereza Jagošová (4. místo 

MČR v půlmaratonu), Kateřina Stroblová (7. místo na 100 m př. žákyň), Ellen Ondrušková (6. 

místo na 3000 m žákyň), Ema Fialová (5. místo na 800 m žákyň), Martin Zeman (4. místo na 

300 m žáků), Rudolf Žižka (2x6. místo na 400 m juniorů), Lukáš Čumpelík (4. místo v 

devítiboji), Štěpán Hanek (5. místo na 400 m př. juniorů), Adam Zřídkaveselý (7.místo na 5000 



m dorostenců), Matyáš Oral (6. místo na 800 m dorostenců), David Pella (7. místo ve skoku  

dalekém žáků), Daniel Orálek (4. místo na 50 km) a Vlastimil Chadim (4. místo na 5000 m 

veteránů). Na 8. místě se ještě umístila štafeta na 4x200 m v hale ve složení Němcová, 

Bezdíčková, Havlíčková, Křížová.  

 

Na Mistrovstvích Moravy a Slezska získali naši závodníci a závodnice celkem 57 

medailí, 17 zlatých, 22 stříbrných a 18 bronzových, z toho v hale 17 medailí - 4 zlaté, 5 

stříbrných a 8 bronzových, na dráze 40 medailí - 13 zlatých, 17 stříbrných a 10 bronzových. 

Počet získaných cenných kovů se oproti 40 medailím z roku 2022 opět zvýšil. 

Na Mistrovstvích Jihomoravského kraje získali naši závodníci a závodnice celkem 45 

medailí, 11 zlatých, 20 stříbrných a 14 bronzových. V hale celkem 20 medailí -  8 zlatých, 7 

stříbrných a 5 bronzových a na dráze získali 21 - 2 zlaté, 11 stříbrných a 8 bronzových, v 

přespolním běhu 4 - 1 zlatá, 2 stříbrné a 1 bronzová. I zde je nárůst 12 medailí oproti roku 

2022. 

Naši atleti a atletky 8x překonali rekordy Jihomoravského kraje, které jsou zároveň 

novými rekordy města Brna, a to v kategorii juniorů Rudolf Žižka na 300m v hale časem 35,16 

s, štafeta starších žáků 4x300 m ve složení Horák-Slavík-Pella-Zeman časem 2:28,77, 

dorostenka Lucie Hudečková  na míli časem 4:26,46 a v kategorii žactva Barbora Brožová 50 

m př. v hale časem 7,66, 60 m př. v hale časem 8,72 v rozběhu, který ve finále ještě vylepšila 

na 8,71 a 100 m př. na dráze časem 14,15, štafeta 4x200 m ve složení Brožová-Eliášová-

Navrátilová-Stroblová časem 1:49,64. 

Rekord štafety 4x300 m starších žáků byl zároveň novým rekordem ČR a čas Barbory 

Brožové na 50 m př. v hale byl zároveň rekordem Moravy a Slezka. 

Dále byl našimi atlety a atletkami 114x překonaný a 7x vyrovnaný klubový rekord. 

V roce 2023 jsme obsadili všechny soutěže družstev, kromě kategorie dorostenců. 

Soutěž II. ligy mužů jsme s přehledem vyhráli a postoupili do baráže o I. ligu, kde družstvo 

skončilo nakonec na výborném 3. místě, ale do I. ligy bohužel nepostoupilo. Ženy obsadily 

v soutěži I. ligy žen 5. místo, čímž si o jednu příčku oproti loňskému roku pohoršily. Družstva 

juniorů, juniorek a dorostenek startovala v Mistrovství Moravy a Slezska. Junioři skončili na 

6.místě a o jedno místo si pohoršili. Juniorky skončily v silně oslabené sestavě na 15. místě. 

Dorostenky skončily na 5.místě což je o dvě příčky lepší než v předchozím roce. Starší žáci 

obsadili v základní části své soutěže 2. místo a starší žákyně ji vyhráli a obě družstva 

postoupila do semifinále Moravy a Slezska, kde hoši skončili druzí a děvčata na 3. místě a obě 

družstva vybojovala účast ve finále Moravy a Slezska. Tam pak hoši obsadili 4. Místo, které 

jim zajistilo po dlouhé době postup na MČR, kde skončili na 9. místě. Děvčata ve finále Moravy 

a Slezska skončila na 5. místě. Starší žáci si účastí na MČR opět vylepšili své účinkování v 

soutěži družstev, když v předchozím roce skončili své účinkování ve finále Moravy a Slezska. 

A i starší žákyně byly, oproti minulému roku úspěšnější o jednu úroveň své soutěže. Mladší 

žáci a žákyně úspěšně postoupili na Mistrovství Jihomoravského kraje, obě družstva z 1.místa. 

Tady obsadili hoši 6.místo a soutěž pro ně, stejně jako v loňském roce, skončila. Děvčata se 

z prvního místa úspěšně probojovala přes semifinále Moravy a Slezska (1.místo) do finále 

Moravy a Slezska. Zde obsadila 2.místo, čímž vylepšila své loňské umístění o 4 místa. Do 

Krajské ligy atletických přípravek jsme přihlásili dvě smíšená družstva. Po základní části 

družstvo “A” skončilo na 1. místě a družstvo “B” na 9. místě. V následném finále Jižní Moravy 

naše družstvo obsadilo 4. místo, když v loňském roce skončilo na 2. místě.  

 

 

 



Hodnocení naší výkonnosti podle dosažených výkonnostních tříd: 

 

Třída

 
Kategorie 

Mezinárodní Mistrovská Národní 1. 2. 3. Nezařazeno Celkem 

Muži 0 0 0 1 19 13 19 49 

Ženy 0 1 6 9 19 8 7 50 

Junioři - 0 2 5 24 7 4 42 

Juniorky - 0 0 4 5 4 1 14 

Dorostenci - - 0 2 8 6 9 25 

Dorostenky - - 5 10 19 26 4 64 

Starší žáci - - - 13 21 15 21 70 

Starší žákyně - - - 13 32 38 46 129 

 

Téměř ve všech třídách, až na mistrovskou, došlo, v roce 2023, k výraznému nárůstu 

atletů, kteří některou z výkonnostních tříd získali. Na vyvození závěrů z těchto hodnot však 

probíhá tento typ hodnocení, zatím, příliš krátkou dobu. 

 

V roce 2023 jsme uspořádali celkem 18 atletických mítinků a dvě společenské akce – 

Sportovní ples a Oslavy 115. výročí atletiky v Moravské Slavii. Naše závody jsou otevřeny pro 

zájemce všech věkových kategorií, od přípravek až po veterány. Kromě uzavřeného 

oddílového kontrolního halového závodu mladšího žactva a klubového přeboru mladšího 

žactva ve vícebojích jsou všechny naše akce přístupné pro veřejnost. Členové a členky našeho 

klubu tak mají možnost na domácí půdě porovnat svou výkonnost se soupeři a soupeřkami 

z jiných atletických oddílů a klubů. 

Z uvedeného počtu závodů jsme pořádali 11 mítinků na našem stadionu na ulici 

Vojtova, 3 závody v halovém koridoru na ulici Oblé v Novém Lískovci a 4 závody mimo dráhu. 

Nejvýznamnější akcí našeho klubu byl mládežnický Morenda Mítink, který se, od svého 

založení v roce 1996, konal již po 26. V loňském roce se Morenda mítinku zúčastnil rekordní 

počet 511 atletů ze 33 oddílů (270 v dopoledním a 241 v odpoledním programu) s diváckou 

návštěvností přes 1500 návštěvníků během celého dne. Morenda Mítink je již několik let  

největší jednodenní žákovský atletický mítink v ČR pořádaný v jarním období. 

Kromě tradičních pořadatelských aktivit, jako jsou závody v tunelu, Běh okolo Myslivny, 

Silvestrovský běh a Hodinovka na dráze – Memoriál Františka Nemetze, jsme v loňském roce 

navázali na pořadatelskou tradici chodeckých závodů pod názvem Veletržní desítka. Tyto 

závody se konají na nové kilometrové certifikované trati v areálu brněnského výstaviště a jsou 

součástí 4. kola chůze pro I. a II. ligu mužů a žen. Jsou také vyhlášeny jako Mistrovství Moravy 

a Slezska v chůzi a Mistrovství Jihomoravského kraje v chůzi. Součástí této akce je vedle 

chodecké části i část běžecká, která nese název Veletržní pětka. 

Všechny akce jsou finančně, materiálně i personálně dobře zabezpečeny, klub patří 

pořadatelsky k nejaktivnější atletickým klubům v ČR. Do pořadatelského zajištění akcí 

pořádaných klubem se v roce 2023 zapojilo 68 členů a členek klubu a 27 nečlenů či nečlenek. 

V nastolených pořadatelských aktivitách bude klub pokračovat i tomto roce. 



V klubu bylo v roce 2023 evidováno 27 rozhodčích s platnou licencí. Z toho byli 

1 ústřední rozhodčí, 15 rozhodčích 2. třídy, 11 rozhodčích 3. třídy a 2 rozhodčí se specializací 

na cílovou kameru. 

V roce 2023 si náš klub také připomněl 115. výročí atletiky v Moravské Slavii. Původně 

plánovaná akce pro širší členskou základnu v Klubu Šelepka však kvůli nedostatečnému 

zájmu a velmi nízké potvrzené účasti byla přesunuta do klubovny a dalších prostor našeho 

klubu na ulici Vojtova. 

 

PŘEHLED AKCÍ pořádaných v roce 2023 

Název akce 
Datum 

konání 
Místo konání 

Počet 

klubů/škol 

Počet 

účastníků 

Halové klubové přebory starších 

přípravek 
6. ledna 

Brno, atletický tunel 

Oblá 
9 56 

Uzavřený oddílový kontrolní 

halový závod mladšího žactva 
6. ledna 

Brno, atletický tunel 

Oblá 
1 10 

Halové klubové přebory 

mladších přípravek 
13. ledna 

Brno, atletický tunel 

Oblá 
13 60 

Běh kolem Myslivny 4. března Brno – Nový Lískovec - 344 

Sportovní ples 11. března Brno, Okruh Pub - 132 

Morenda mítink 22. dubna Brno, Vojtova 33 511 

Štafetový pohár (okresní kolo) 4. května Brno, Vojtova 5 80 

2. kolo Krajské ligy atletických 

přípravek, sk. ZÁPAD 
6. června Brno, Vojtova 10 142 

Oddílový víceboj mladšího 

žactva 
7. června Brno, Vojtova 1 34 

3. kolo Mistrovství JmKAS 

družstev mladšího žactva  
22. června Brno, Vojtova 12 147 

1. prázdninový mítink 10. července Brno, Vojtova 22 75 

2. prázdninový mítink 17. července Brno, Vojtova 25 104 

3. prázdninový mítink 24. července Brno, Vojtova 20 100 

4. prázdninový mítink 31. července Brno, Vojtova 16 71 

Veletržní desítka - 4. kolo chůze 

pro I. a II. ligu mužů a žen 
5. srpna Brno, areál Výstaviště 36 86 

5. prázdninový mítink 21. srpna Brno, Vojtova 24 122 

Běh Novým Lískovcem 2. září 
Brno, Nový Lískovec – 

areál Pod Plachtami 
- 24 

Memoriál Františka Nemetze – 

hodinovka na dráze 
13. září Brno, Vojtova 6 13 



Oslavy 115. výročí atletiky v 

Moravské Slavii  
21. října Brno, Vojtova - 63 

Silvestrovský běh 31. prosince 
Brno, Nový Lískovec – 

areál Pod Plachtami 
- 137 

 

 

V uplynulém roce náš klub zajišťoval sportovní přípravu našich členů a členek jak 

prostorově či vybavením, tak personálně.  Hlavním centrem sportovní přípravy je dlouhodobě 

stadion na Vojtově ulici. Jeho provoz je organizačně i finančně poměrně náročný. Stadion byl 

po celý rok v pracovní dny po provozní dobu zajišťován správcem. Volnou kapacitu klub 

nabízel k pronájmu, zejména základním, středním a vysokým školám. To umožnilo doplnit 

financování provozu – postavené z podstatné části na dotaci od města Brna – také o výnosy 

z pronájmu. V průběhu roku jsme zahájili větší opravy, jejichž potřeba se v uplynulých letech 

nashromáždila. Především byla provedena dlouho plánovaná a potřebná výměna kotle ve 

starší části objektu. Původní kotel byl již 18 let starý a jeho technický stav byl havarijní. I díky 

dotacím od města Brna a Jihomoravského kraje bylo možno instalovat nový kotel. V závěru 

roku jsme pak přikročili k opravě izolace a dlažby na terase tribuny. Na tyto dvě opravy jsme 

vynaložili 320 tisíc Kč. Pokusili jsme odstranit technicky špatný stav vypouštění vodního 

příkopu, bohužel revizí bylo zjištěno že odpadní potrubní je v natolik špatném stavu, že jej není 

možno opravit a řešením by bylo pouze rozsáhlá rekonstrukce vodního příkopu. Na tu však 

nemáme potřebné finanční prostředky.  Byl doplněn písek v dálkařských doskočištích a 

opraven povrch koulařského kruhu. Na rok 2024 byla odložena z finančních důvodů oprava 

střechy a fasády novější části objektu tribuny a oprava poslední části poničené obvodové zdi. 

Opravu vyžaduje část atletické dráhy na rovince. Podmínky poskytnutých dotací – zejména 

dotace od města Brna – požadující vysokou spoluúčast klubu na financování provozu, údržby 

a oprav, byly jednou z příčin ztráty, kterou klub v roce 2023 vytvořil. Poměrně vysoká dotace 

od města Brna a absence v minulých letech čerpané dotace na provoz ze státního rozpočtu 

tak de facto vedla k navýšení nákladů. Alternativou by však bylo vrácení nemalé části dotace 

při současném zachování nevyhovujícího technického stavu výše uvedených částí našeho 

stadionu a jeho zázemí.  

V průběhu celého roku jsme vedli intenzivní komunikaci s vedením fotbalového klubu. 

Je zájmem obou spoluvlastníků areálu, aby v omezených prostorových a časových 

podmínkách mohli obě strany zajistit tréninky, závody a zápasy. Předsedové obou klubů v před 

zahájením sezóny společně zpracovali přehled všech akcí včetně termínů a zveřejnili jej. 

Přehled byl pak v průběhu celého roku podle potřeby aktualizován. V té souvislosti je potřeba 

zmínit i to, že ze strany fotbalistů dochází opakovaně v některých případech při tréninku 

k porušování základních zásad bezpečnosti. Z bezprostřední blízkosti dochází k prudké 

střelbě směrem do atletické dráhy, není výjimkou, že menší fotbalisté bez rozhlédnutí vbíhají 

či vstupují do atletické dráhy. Je úkolem nejen pro vedení našeho klubu, aby opakovaně na 

takové situace fotbalisty a jejich trenéry upozorňovali.  

V roce 2023 jsme i proto spolu s vedením fotbalového klubu pokračovali v přípravě 

rozsáhlé rekonstrukce stadionu, která by navýšila kapacitu pro sportovní přípravu, výrazně 

zlepšila možnosti pro pořádání atletických soutěží a obnovila potřebnou kvalitu travnaté 

plochy. Zásadním posunem v roce 2023 byla směna spoluvlastnických podílů na pozemcích 

ochozů, která odstranila velkou překážku pro podání žádosti o poskytnutí dotace ze státního 

rozpočtu, kterou byla absence, byť minimálního rozsahu našeho vlastnického práva na části 

pozemků dotčených plánovanou rekonstrukcí. Stanovy nám ukládají takto významný 

majetkový krok projednat na valné hromadě, a tak byla v červnu svolána mimořádná valná 



hromada s tímto jediným tématem. Spolu s vedením fotbalového klubu jsme velmi pečlivě 

shromažďovali podněty k prostorovému a technickému řešení rekonstrukce. Zadali jsme studii 

pro zadaná výběrového řízení systémem Desing&Built, která byla v posledním čtvrtletí 

zpracována. Souběžně s tím podnikáme kroky k zajištění financování rekonstrukce. Bohužel 

není jasné, jaké do budoucna budou požadavky Národní sportovní agentury pro podání 

žádosti o poskytnutí dotace. I nadále také platí, že po rekonstrukci však vzhledem k souběhu 

s činností fotbalového klubu nebudeme moci stadion plně využívat pro sportovní přípravu ve 

vrzích a hodech. Řešení se hledá složitě a je nutno přiznat, že se moc nedaří. 

Dlouhodobě neutěšené je zajištění podmínek pro sportovní přípravu v zimním období. 

Zajišťujeme   provoz tunelu na ulici Oblá v objektu mateřské školy, jeho kapacita je však 

nedostatečná a vybavení je omezené. Přesto je z pohledu většiny ostatních brněnských klubů 

nadstandardem a maximální snahou je proto zachovat je i do budoucna. Po finanční stránce 

je provoz tunelu zabezpečen díky podpoře městské části Brno – Nový Lískovec. Škálu prostorů 

pro sportovní přípravu v zimě doplňují pronajaté tělocvičny. Vzhledem k obecnému nedostatku 

těchto prostor je každoročně na podzim náročné vůbec zajistit dostatečné množství nájmů pro 

všechny naše tréninkové skupiny. 

Stejně jako v uplynulých letech byla součástí organizované sportovní přípravy 

sportovní soustředění pořádaná naším klubem.  

Termín soustředění Místo Počet účastníků/trenérů 

6.-9.4.2023 Kyjov 15/2 

28.4.-1.5.2023 Jedovnice 20/2 

10.-14.7.2023 Brno, stadion Vojtova 24/7 

4.-11.8.2023 Lanškroun 25/2 

4.-11.8.2023 Doubravka u Chotěboře 72/9 

13.-15.10.2023 Bukovina 25/3 

25.-29.10.2023 Nové Město na Moravě 23/1 

25.-29.10.2023 Tři studně 8/1 

 

Sportovní přípravu členů a členek našeho klubu zajišťovalo v roce 2023 29 trenérů či 

trenérek. Jeden trenér je zaměstnancem klubu na plný úvazek, většina dalších trenérů a 

trenérek pracuje pro klub ve svém volném čase na základě dohody o provedení práce. V klubu 

bylo evidováno celkem 41 trenérů či trenérek, z toho 2 trenéři 1.třídy, 12 trenérů či trenérek 

2.třídy, 4.trenéři či trenérky 3.třídy, 1 trenérka žactva a 22 trenérů či trenérek atletických 

přípravek. Jedna z trenérek je současně držitelem kvalifikace trenéra kondičního běhu 3.třídy. 

Několik závodníků klubu – vesměs studentů Sportovního gymnázia Ludvíka Daňka - 

spolupracovalo nebo bylo vedeno trenéry jiných atletických klubů. 

Při našem klubu i v roce 2023 pracovalo na základě smlouvy s Českým atletickým 

svazem Sportovní středisko pro mládež do 19 let.  Český atletický svaz v průběhu roku vypsal 

výběrové řízení na zajištění činnosti sportovních středisek na období 2024 – 25, ve kterém náš 

klub uspěl a existence Sportovního střediska při našem klubu je tak na další dva následující 

roky zajištěna. Do /Sportovního centra mládeže Českého atletického svazu pak byli zařazeni 

v roce 2023 tito naši atleti a atletky – Dominika Bezdíčková, Štěpán Hanek, Viktorie Křížová, 

Andrea Němcová a Rudolf Žižka. Do Vrcholového sportovního centra mládeže Českého 

atletického svazu byla zařazena Soňa Kouřilová. 

 

 

 



 

C. Údaje o účasti zástupců spolku na akcích Českého atletického svazu nebo na 

podobných akcích 

 

Vedoucí trenér Sportovního střediska Jan Dvořák se spolu s atletkami Dominikou 

Bezdíčkovou a Viktorií Křížovou zúčastnili soustředění sekce překážek SCM v Calelle 

(Španělsko).  Trenér Petr Marčík a závodnice Soňa Kouřilová se zúčastnili podzimního 

soustředění sekce běhů Českého atletického svazu na Třech Studních a jarního soustředění 

v Melagu (Itálie) – toho se zúčastnila také závodnice Hana Kielarová. Vedoucí trenér 

Sportovního střediska Jan Dvořák se zúčastnil semináře Článků péče o talentovanou mládež 

v Nymburce a testovacího srazu SCM v Ostravě. Trenéři Petr Marčík a Jan Dvořák se 

zúčastnili aktivu Trenérské rady Českého atletického svazu v Praze. Předseda, vedoucí trenér 

Sportovního střediska a členka výkonného výboru se zúčastnili krajských oponentur Článků 

péče o talentovanou mládež v Brně. Členka výkonného výboru Martina Olejníčková se 

zúčastnila valné hromady Jihomoravského krajského atletického svazu. Místopředseda se 

zúčastnil jednání valné hromady Brněnského atletického sdružení. Předseda se zúčastnil 

jednání valné hromady Českého atletického svazu v Nymburce.  

 

D. Údaje o účasti zástupců na akcích orgánů územní samosprávy a státní správy 

 

V roce 2023 se předseda klubu zúčastnil jednání zástupců brněnských atletických a 

cyklistických klubů s radním pro sport Mrg.Tomášem Aberlem k možnostem výstavby 

cyklistické a atletické haly. Předseda se dále v roce 2023 spolu s místopředsedou zúčastnili 

jednání s hejtmanem Jihomoravského kraje, kdy projednali možnosti podpory Jihomoravského 

kraje na opravách zázemí stadionu. Zástupci klubu byli v průběhu celého roku průběžně 

v kontaktu s představiteli územních samospráv, tak s pracovníky krajského úřadu, magistrátu 

města Brna i úřadů příslušných městských částí.   

 

E. Další údaje o činnosti spolku 

 

E.1 Vývoj a stav členské základny 

 

Na počátku roku 2023 měl náš klub celkem 666 členů a členek. V průběhu roku 2023 

bylo přijato 99 nových členů nebo členek, 7 atletů do klubu přestoupilo, 129 členům bylo 

výkonným výborem po dohodě s dozorčí radou členství ukončeno, 187 členům skončilo 

členství uplynutím doby, 14 členů z klubu vystoupilo, 4 členové přestoupili do jiných klubů a 1 

člen – cizinec ukončil svůj pobyt v České republice. Na základě provedené revize seznamu 

členů bylo do seznamu doplněno 6 členů, kteří v něm chyběli, a naopak bylo ze seznamu 

vymazáno 10 osob, které členy již nebyly a byly v seznamu vedeni neoprávněně. K 31.prosinci 

2023 měl náš klub 433 členů a členek – z nichž 3 měli přerušené členství -  došlo tedy 

k razantnímu poklesu. Ten byl důsledkem důkladné revize seznamu členů a jeho porovnáním 

s údaji o placení členských příspěvků a o zapojení jednotlivých členů do činnosti klubu. 

Registrovaných závodníků a závodnic bylo v našem klubu ke stejnému datu 251. I tady došlo 

k výraznému poklesu. Lze však konstatovat, že údaje o členské základně po provedené revizi 

dávají věrný obraz aktivní členské základny. 

 

 

 



 

Stav členské základny po věkových kategoriích k 31.12.2023: 

 

    70 mužů    49 žen 

   15 juniorů    9 juniorek 

   14 dorostenců    20 dorostenek 

   16 starších žáků   36 starších žákyň 

   16 mladších žáků   39 mladších žákyň 

   54 přípravek hoši   95 přípravek dívky 

 

Členové a členky klubu uhradili celkem členské příspěvky v celkové výši 1.027.561 Kč.  

V průběhu roku 2023 byl dále členem klubu Romanem Stejskalem zdokonalován 

elektronický systém evidence členské základny, soutěží a sportovní přípravy Admin. Jde o 

výborný nástroj pro sledování sportovní činnosti jednotlivých členů klubu. 

 

E.2 Průběh likvidace pobočných spolků 

 

V případě obou pobočných spolků zřízených naším klubem likvidace stále probíhá. 

 

 

E.3 Údaje o poskytovatelích podpor a o výši podpory 

 

Statutární město Brno, primárka JUDr. Markéta Vaňková 

 

Dotace na podporu sportovní činnosti dospělých   Poskytnuto   110.000,00 Kč 

       Čerpáno  110.000,00 Kč 

Dotace na podporu sportovní činnosti mládeže Poskytnuto  679.000,00 Kč 

       Čerpáno  679.000,00 Kč 

Dotace na provoz a údržbu stadionu   Poskytnuto  402.000,00 Kč

       Čerpáno  402.000,00 Kč 

Dotace na podporu vrcholového sportu  Poskytnuto    54.000,00 Kč 

       Čerpáno    54.000,00 Kč 

Dotace na Morenda mítink    Poskytnuto    30.000,00 Kč

       Čerpáno    30.000,00 Kč 

Dotace na sportovní ples    Poskytnuto    30.000,00 Kč

       Čerpáno    30.000,00 Kč 

Dotace na mítink Veletržní chůze   Poskytnuto    50.000,00 Kč

       Čerpáno    50.000,00 Kč 

 

Národní sportovní agentura, předseda Ondřej Šebek  

 

Dotace Můj klub 2023    Poskytnuto  549.312,00 Kč 

       Čerpáno  549.312,00 Kč 

Dotace Můj klub 2023 – Pohyb a zdraví  Poskytnuto    81.000,00 Kč 

       Čerpáno    81.000,00 Kč 

 

 

 



 

Jihomoravský kraj, hejtman Mgr. Jan Grolich 

 

Dotace na výměnu kotle na ohřev TUV  Poskytnuto  100.000,00 Kč 

       Čerpáno  100.000,00 Kč  

 

Městská část Brno – střed, starosta Ing. arch. Vojtěch Mencl 

Dotace na pořádání Morenda mítinku  Poskytnuto   35.000,00 Kč 

       Čerpáno   35.000,00 Kč 

Dotace na pořádání Veletržní pětky   Poskytnuto   50.000,00 Kč 

       Čerpáno   50.000,00 Kč 

Dotace na pořádání Memoriálu Fr.Nemetze  Poskytnuto   10.000,00 Kč 

       Čerpáno   10.000,00 Kč 

 

Městská část Brno – Nový Lískovec, starostka Ing. Jana Drápalová 

 

Dotace na provoz atletického tunelu   Poskytnuto    31.000,00 Kč 

       Čerpáno   31.000,00 Kč 

Dotace na Běh kolem Myslivny   Poskytnuto     5.000,00 Kč 

       Čerpáno     5.000,00 Kč 

Dotace na Běh Novým Lískovcem   Poskytnuto     5.000,00 Kč 

       Čerpáno     5.000,00 Kč 

Dotace na Silvestrovský běh    Poskytnuto     5.000,00 Kč 

       Čerpáno     5.000,00 Kč 

Dotace na Sportovní ples    Poskytnuto   20.000,00 Kč 

       Čerpáno   20.000,00 Kč 

 

 

Český atletický svaz, předseda ČAS PaedDr.Libor Varhaník 

 

Příspěvek za zajištění činnosti Sportovního střediska            537.393,00 Kč 

Příspěvek na zajištění personalizovaného přístup členů    99.900,00 Kč 

 

Teplárny Brno, a.s., předseda představenstva RNDr.Jiří Herman, PhD.    40.000,00 Kč 

 

Česká unie sportu, z.s., předseda JUDr.Miroslav Jansta    16.000,00 Kč 

 

ABC Cyklosport s.r.o.                     3.000,00 Kč 

 

Všem poskytovatelům a podporovatelům patří naše velké poděkování. 

 

 

 

E.4 Jednání výkonného výboru 

 

Výkonný výbor se v roce 2023 sešel celkem na 11 jednáních. Z jednání výkonného 

výboru byly pořizovány písemné zápisy, které jsou k dispozici k nahlédnutí v sídle klubu. Mezi 

nejdůležitější témata, kterým se výkonný výbor na svých jednáních věnoval, patřila příprava 



úpravy Stanov klubu, příprava projektu rekonstrukce stadionu, změny v organizaci tréninku 

přípravek a žactva a v odměňování trenérů přípravek, schválení nové směrnice o poskytování 

odměn a náhrad a provedení revize údajů a členské základně. 

 

F. Účetní závěrka - komentář 

 

Účetní závěrka klubu za rok 2023 je zpracována podle českých účetních předpisů. Je 

součástí výroční zprávy jako její nedílná příloha. Schválený rozpočet počítal s výnosy ve výši 

5.777.577,20 Kč, náklady 5.914.168 Kč a schodkem 136.590,80 Kč. Nakonec výnosy dosáhly 

výše 6.455.803,31 Kč, náklady 6.543.071,81 Kč a hospodaření skončilo schodkem 87.268,50 

Kč. Přestože se v průběhu roku podařilo získat řadu dodatečných výnosů, k pokrytí rostoucích 

nákladů ani to nestačilo. Asi nejvýrazněji se náklady odchýlily od plánovaných rámců 

v kapitolách Soutěže jednotlivců a Nemistrovské soutěže, ve kterých došlo k překročení plánu 

přibližně o 200 tisíc Kč. V čerpání rozpočtu se tak promítla zvýšená závodní aktivita našich 

členů a v zimním období také značná vzdálenost do ostravské haly, kde se většina soutěží 

odehrávala. Také provoz našich sportovišť skončil větší ztrátou, než jsme plánovali, a to i 

přesto, že jsme při spotřebě plynu a elektřiny vykázali významné úspory. Tady je třeba hledat 

důvod v podmínkách dotace na provoz poskytované městem Brnem – která požaduje 40% 

spoluúčast. Podařilo se nám sice díky mimořádné dotaci poskytnuté Jihomoravským krajem 

snížit potřebu použití vlastních prostředků pro splnění požadované spoluúčasti, přesto se však 

negativně projevilo, že Národní sportovní agentura nevypsala dotační titul na podporu provozu 

sportovišť. Na druhou stranu významný nárůst dotace poskytované městem Brnem nám 

umožnil provedení rozsáhlejších oprav, které jsme odkládali. V oblasti financování účasti na 

sportovních soutěžích a zajištění sportovní přípravy se také negativně projevil další pokles 

dotačních prostředků z dotačních výzev Můj klub od Národní sportovní agentury. Hlavní důvod 

nepříznivého výsledku hospodaření je však nutno hledat ve vnucené fixaci sazeb členských 

příspěvků. Ty z větší části nemůžeme poslední dva roky valorizovat a jejich stávající výběr již 

nepostačuje k pokrytí rostoucích nákladů.   

Celkovou výši ztráty ovlivnila bilance odpisů a úprav vlastního jmění, která snížila 

výsledek hospodaření o 99 tisíc Kč a vrácení dotace za rok 2022 ve výši 43 tisíc Kč.  

 

 

 

 

Kapitola Náklady v Kč Výnosy v Kč 

Soutěže družstev 452 671,46 309 597,40 

Soutěže jednotlivců 343 261,69 154 152,44 

Nemistrovské soutěže 171 061,95 106 043,95 

Provoz sportovišť 1 770 677,39 1 636 918,44 

Sportovní příprava 2 536 180,49 2 301 104,93 

Správa klubu 633 695,41 1 271 281,00 

Pořádání soutěží 634 723,42 676 705,15 

 

 

 

 

 



 

G. Návrh na úhradu ztráty 

 

Výkonný výbor navrhuje valné hromadě uhradit ztrátu klubu vykázanou v účetní 

závěrce za rok 2023 ve výši 87.268,50 Kč snížením rezervního fondu spolku. 

 

 

V Brně dne 4.dubna 2024 

 

 

 

 Jiří Topinka       Jiří Proch 

 předseda       místopředseda 


